
Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 8 
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 23.10.2020 KL. 10.00  Sted: Mødelokale 620, Rådhuset 
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere: Seniorrådet, Yelva Bjørnholdt Jensen, Janni Sadolin Hougaard 
 
Fraværende:  Grethe Rasmussen 
____________________________________________________________________________  
 

DAGSORDEN 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Orientering – Valg til Seniorrådet 

6. Orientering -  Hannerup Pleje- og Rehabiliteringscenter v/Yelva 

7. Orientering - Budget 2020 v/Yelva 

8. Temadag for Senior og Handicapudvalget og Seniorrådet den 12. november kl. 15.00 vedr. 

Seniorboformer 

9. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

10. Senere indkomne sager 

11. Eventuelt 

 

  



REFERAT 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Status P-Avisen 

Redaktionen har lige holdt møde, hvor der blandt andet blev drøftet nyt navn til Pensionistavisen.  

De er kommet frem til 2 forslag, og Seniorrådet bedes beslutte, hvilket et af navnene det skal være. 

De to forslag er: 

Senior Nyt  
Fredericia 
 
Eller 
 
Nyt for seniorer 
Fredericia 
 

Seniorrådet besluttede, at deres forslag er Senior Nyt Fredericia.  

Yelva tager indstillingen med til Senior og Handicapudvalget. 

 

Emner til artikler i kommende numre;  

- Nexus – adgang til egne data og mulighed for at få fuldmagt til også at se pårørendes data. 

Janni beder Bodil Grøn, som er systemadministrator på Nexus, om at sende materiale til 

Flemming 

- Seniorboliger – evt. med indlæg vedr. Købmagergade 

- Artikel om ensomhedsprojektet, som de tre brugerråd står for. 

 

Jørgen har kigget på regnskabet, og det ser ud til at Pensionistavisen kommer ud af 2020 med det 

sædvanlige underskud på kr. 30.000 ex. Moms. Der er derfor behov for at tage fra næste års budget 

til betalingerne i december. For budget 2021 og frem er der blevet bevilliget flere penge til 

Pensionistavisen. 

 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 



Aksel fortalte, at der den 20. oktober har været Stormøde i Regionens Ældreråd, hvor han selv, 

Flemming og Olaf deltog. Aksel gennemgik kort de emner, som der var indlæg om på stormødet. 

Materialet fra Stormødet sender Aksel pr. mail til Seniorrådet, Yelva og Janni. 

 

Jan Kargo har i lang tid ikke modtaget ventelisten vedr. plejeboliger. Han vil anbefale, at man går 

tilbage til den gamle model, hvor Jan og efterfølgende hans afløser får tilsendt listen direkte fra 

Heidi Bliksted Larsen. 

 

Danske Ældreråd har lavet en undersøgelse af, hvordan kommunerne takler den demografiske 

udvikling. Seniorrådet vil gerne vide, hvad Fredericia Kommune har svaret på det.  

 

Jytte spurgte til projektet vedr. et grønt område ved Kanalbyen og til, om der var planer om at 

inddrage Seniorrådet i en høring vedr. tilgængelighed. Planen er, at Seniorrådet og Handicaprådets 

tilgængelighedsudvalg bliver inddraget. 

 

Punkt 5. Orientering – Valg til Seniorrådet 

Der er udarbejdet en pjece vedr. opstillede kandidater, som har været sendt til gennemsyn ved 

Valgudvalget. Den skulle nok have været sendt til gennemsyn ved alle opstillede. Flemming har 

lavet korrektur på hele materialet. 

Afstemningsmateriale er på vej ud. Der kan stemmes fra den 26. oktober. 

 

Punkt 6. Orientering – Hannerup Pleje- og Rehabiliteringscenter v/Yelva 

Yelva orienterede overordnet kort omkring sagerne fra Hannerup Pleje og Rehabiliteringscenter, 

men vil ikke gå ind i det personfølsomme omkring sagerne. Patientstyrelsen har anbefalet, at der 

bliver lavet en kerneårsagsanalyse. Analysen er blevet iværksat. Fremover laves der både opstart, 

midtvejs og kom godt hjem samtaler. Førhen blev der kun lavet opstartssamtale. 

Sagerne bliver taget meget alvorligt, og der bliver gjort, hvad man kan for at rette op på evt. fejl. 

 

Punkt 7. Orientering – Budget 2020 v/Yelva 

Yelva orienterede i overskrifter, hvad der i budget 2020 er på Seniorområdet. 

- Hjemliggørelse af plejehjem 

- Pårørendepolitik 

- Klippekortmodel 

- Styrkelse af ledelse 



 

Punkt 8. Temadag for Senior og Handicapudvalget og Seniorråddet den 12. november kl. 

15.00 vedr. Seniorboformer 

Seniorrådet bedes sætte ovenstående møde i deres kalender. Pia har udarbejdet et program, hvor der 

bliver forskellige indlæg vedr. forskellige Seniorboformer. 

 

Punkt 9. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt. 9.1 Orientering v/Jan Kargo 

Jan har ikke modtaget ventelisten. Janni tager fat i Heidi, så vi kan få de gamle arbejdsgange 
genoptaget.  
 

Punkt 10. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 11. Eventuelt 

Corona forventes stadig at komme til at fylder de næste måneder. Der er desværre ikke udsigt til at 

vi kan hæve besøgsrestriktioner foreløbig. Men håbet er, at der bliver løsnet lidt op.  

 

Der er pt. mangel på influenzavaccine og vaccine vedr. lungebetændelse. 

 

Jan har læst op på koldbrand og fortalte kort, hvad koldbrand er.


